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Abstract:

The English philosopher Josef Arnold Toynbee has been interested in various fields of
Religion and civilization the field that is directly related to the problem of values in
contemporary societies and the challenges and difficulties facing human life in light of
developments that is has know .

The Historian Toynbee is considered one of the most important researched in this
field, and in this article we try to identify the most important results that he reached at the
beginning with the concept he presented to civilization, then we look at the reasons that led
him to object to the centrality of civilization and the contribution of religion as a social
immunity in its advancement and a barrier that prevents humanity from destroying itself,
and the role of challenge and response in its emergence and demise.

Keywords: civilization, religion, the société, response, challenge, historic.
Résumé:

Le philosophe anglais Josef Amold Toynbee s’intéresse a divers domaines de
recherche dont le demaine du temps et de civilisation qui est un demain directement lie a la
problématique des sociétés contemporaines.

La science pose des défis et des difficultés a la vie humaine et la lumiere des
développements qui Ihistorien Toynbee est 'un des chercheurs les plus importants dans ce
domaine et dans cette letter nous essayons de connaitre les resultas les plus important
auxquels il les parvenu en commencant par le concept qu’il & presenter a la civilization
puis nous examinons dans les raisons qui 'ont conduit & s’opposer a la centralit¢ de la
civilisation et a Papport de la religion comme immunité social dans son avancement et une
barricre qui empéche I'humanit¢ de se détruire et le role de défi et de réponse dans son
émergence et sa disparition.

Mots-clés: civilisation, religion , la société, défi, réponse, lhistoire.



